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Inspreekpaper van P. B. Ph. M. Bogaers, donderdag 20 maart 2025, ALV van 
VWG het Gooi e.o. (zes pagina’s) 
Als iedereen van bestuur tot Spoorenberg tot Tijdelijke adviesgroep alles veranderen wil, verandert 
er niets en blijft alles hetzelfde  

 
1. Inleiding 

Mijn brieven  van zondag 16 maart 2025 ‘denk mee over de toekomst van de 
vogels in het Gooi en omstreken’, advies 9 januari 2025 aan het bestuur van 
VWG Gooi e.o.’, gepubliceerd op https//vwggooi.nl)  en van woensdag 19 
maart 2025 aan het bestuur van de VWG Gooi e.o. (Commentaar op het verslag 
van de Algemene Ledenvergadering van de Vogelwerkgroep Het Gooi en 
Omstreken van 21 maart 2024)  zijn bekend. Deze artikelen dienen hier als 
volledig overgenomen en ingelast te worden beschouwd.  
 
In het vervolg op deze twee brieven  heb ik edities van het kwartaalblad  van 
de VWG De Korhaan, jaargang 57, nr. 4 (winter 2023/2024), jaargang 58, nr. 1 
(lente 2024), nummer 2 (zomer 2024), nr.3 (herfst 2024), nr. 4 (winter 
2024/2025), en jaargang 59, nummer 1, lente 2025 herlezen op de 
onderwerpen: 
-  Adviesgroep/commissie verbetering leefgebied vogels in het Gooi; 
 - De benoeming van de voorzitter van de VWG dhr.  P. Spoorenberg tot zonder 
   verdere aanduiding in het colofon van De Korhaan “Onderzoek en bescherming”; 

- plannen van het bestuur van de VWG. 
Uit alle genoemde edities is duidelijk dat er een grote verwevenheid bestaat 
over en weer van bestuursleden van de VWG,  leidinggevenden van het 
Dineke Sluijters Vogelfonds, en leden van de (tijdelijke) adviescommissie 
‘denk mee over de toekomst van de vogels in het Gooi en omstreken’ en de per 
21 maart 2024 benoemde Piet Spoorenberg als Coördinator Onderzoek en 
Bescherming. 
 
Allereerst hoop ik, dat de VWG-leden zelf de opeenvolgende edities gaan lezen. 
In punt 2 stap ik meteen over naar de Korhaan van de lente van 2025, het 
meest recente nummer. Dan wordt in een klap duidelijk dat alle mededelingen 
van het bestuur dat er geen vermenging van belangen optreedt tussen P. 
Spoorenberg èn de woordvoerders van het Dineke Sluijters Vogelfonds èn  de 
adviseurs van  de (tijdelijke) Adviescommissie ‘verbetering leefgebied vogels in 
het Gooi’  op misleiding berusten.  
Daarna volg ik het spoor  terug over de planontwikkeling door P. Spoorenberg 
via de edities van winter 2024/2025, herfst 2024, zomer 2024, lente 2024 en 
winter 2023/2024. 
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2. De Korhaan van lente 2025, artikel door Piet Spoorenberg, pg.15, Nieuws 
van het beschermingsfront 

In aansluiting op mijn brief van 19 maart aan de ALV en in antwoord op het 
stuk van Jelle Harder (IJsvogelwerkgroep) van 21 maart (inspreektekst voor de 
ALV: vier pagina’s met belangrijke vragen en bevindingen) en het paper van 
mw. Hanneke Sevink (roofvogelwerkgroep) en de schriftelijke inbreng van mr. 
E. Constandse wijs ik op de Korhaan van lente 2025 en speciaal pagina 15.  
Hier fietst P. Spoorenberg dwars door de plannenmakerij van de (tijdelijke) 
adviescommissie Verbetering leefgebied  vogels in het Gooi heen. 
Interessant is dat P. Spoorenberg lid is van het bestuur, waar hij staat vermeld 
onder de kop Onderzoek en bescherming, en dat verderop op pagina 39 van 
De Korhaan jaargang 59, nr. 1 onder de kop Werkgroepen Onderzoek en 
bescherming geen subgroep is vermeld met de term Onderzoek en 
bescherming. 
Met andere woorden, alles loopt door elkaar. 
 
Beoordeel zelf wat P. Spoorenberg beschrijft in zijn artikel op pagina 15 
(Nieuws van het beschermingsfront). Hij noemt in de eerste kolom de Wet 
natuurbescherming, alsof die nog van kracht is. Maar deze is omgezet in de 
Omgevingswet, in het Bal, Besluit activiteiten leefomgeving.  
Hij gaat vervolgens klakkeloos in op door hem genoemde adviesbureaus, 
waarmee hij wil samenwerken zonder zich de vraag te stellen, of hun 
commerciële, op winst gerichte activiteiten zich wel verdragen met een 
vrijwilligersorganisatie.  
 
De nieuwe voorzitter Andreas Grunwald noemt in zijn voorwoord van deze 
lente-editie op pagina 4  de leden van de VWG een kruiwagen met kikkers, een 

stoppelveld met spreeuwen… “, om daaraan toe te voegen over de leden van de 
VWG het Gooi e.o. ”Iedereen draagt bij, doet zijn/haar ding, maar de grote samenhang 
ontbreekt. Gevolg: links en rechts wat gemor van betrokken leden die meer of minder 
spontaan hun kritische kanttekeningen en goede adviezen over het nu en later bij het 
bestuur posten.” 
 
Maar hij expliciteert dat niet. Hij verwijst naar “hoofdlijnen meerjarenplan 
2025-2030”.  Dit is weer een andere tekst dan de 12 pagina’s tekst , van de 
(tijdelijke) adviesgroep van Wouter Rohde (namens Bestuur VWG), Wobbe 
Kijlstra (namens adviescommissie Dineke Sluijters Vogelfonds) en Marjolein 
Quené. Dat stuk is uiterst chaotisch. 
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Echter, als iedereen alles veranderen wil, verandert er niets en worden de 
leden flink voor de gek gehouden. 
 
Volg het spoor terug: 
 
3. De Korhaan van winter 2024/2025, interview met Joke van Velsen 

 
Over de verwevenheid van bovengenoemde personen, die onderling van stoel 
verwisselen, is meer te vinden in jaargang 58, nr. 4, winter 2024/2025 op pagina 
9 in het interview met Joke van Velsen. Zij zegt: ”Wij moeten steeds goed blijven 

nadenken  waar zijn we mee bezig, (…) Er is nu een coördinator  die zich speciaal  bezighoudt 
met onderzoek en bescherming”.   
Echter, de (Tijdelijke) Adviesgroep noemt zij niet, en wat de verhouding en 
de bevoegdheidsverdeling  is tussen de door haar genoemde 
coördinator en de subgroepen Onderzoek en Bescherming noemt zij 
evenmin. Van daadwerkelijke coördinatie van de subwerkgroepen en 
belangstelling van de coördinator voor de activiteiten van deze 
subwerkgroepen is mij ook uit dit interview tot nu toe niet gebleken.  
 

4. De Korhaan van herfst 2024, artikel door Piet Spoorenberg, pg. 28 en 29, 
Van Betrokkenheid naar Bewustwording en Beschermen 

In  jaargang 58, nr. 3,  herfst 2024 schrijft P. Spoorenberg op pp.28 en 29 over 
“wat de VWG al doet op het gebied van bescherming”. In dit artikel stelt hij “Maar we 

slagen er niet per se in om onze grote betrokkenheid om te zetten in meer bewustwording en 
betere bescherming. Dus is het goed om hier stap voor stap samen beter in te worden. Daar 
zullen we de komende tijd ook aandacht aan geven. Hoe en wat is nu nog niet helemaal 
duidelijk. We zullen met elkaar ongetwijfeld ook keuzes moeten maken;  waar en hoe we 
onze tijd, energie en geld gaan inzetten. En ons niet verleiden  om te veel tegelijkertijd te 
willen”. 
 

Terwijl ik zelf op 21 maart 2024 in de ALV gevraagd heb aan  de scheidend 
voorzitter Spoorenberg , of hij zelf al een plan van aanpak voor zichzelf had 
ontwikkeld, zei hij dat nog niet te hebben gedaan. Op mijn vervolgvraag 
binnen welke termijn hij dacht hieraan toe te komen, gaf hij geen antwoord.  
En tot op heden is er geen signaal bekend, dat hij zich inmiddels heeft 
ingelezen in de problemen die een ieder kan meemaken, die zich in het 
wespennest van het openbaar bestuur steekt op het gebied van de 
bescherming van natuur en landschap. Hij  blijft in algemeenheden steken. 
 
5. De Korhaan van zomer 2024, interview door Ruud Overdijk, eindredacteur,  
met P. Spoorenberg onder de titel Onderzoek en Bescherming binnen de 
Vogelwerkgroep 
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In  jaargang 58, nr. 2, zomer 2024 op pagina 6 t/m 8 is een interview 
opgenomen door Ruud Overdijk, eindredacteur,  met P. Spoorenberg onder de 
titel Onderzoek en Bescherming binnen de Vogelwerkgroep. 
 
Overdijk leidt het interview in met de mededeling: ”Op de Algemene 

Ledenvergadering van 21 maart jongsleden trad Piet Spoorenberg af als voorzitter van de 
vereniging, Direct daarna werd hij benoemd tot bestuurslid Onderzoek en Bescherming. Al 
tijdens de vergadering rees de vraag wat deze functie nu eigenlijk inhoudt. Piet wilde 
graag zijn ideeën daarover vertellen.?” 

 
De antwoorden op de vragen blijven vervolgens in algemeenheden en 
cirkelredeneringen steken. Hierdoor rijst bij mij  de vraag: ”You talk the talk, 
but do you walk the walk?”  
 
Als de VWG en P. Spoorenberg een rol van betekenis willen spelen, dan moet 
de daad bij het woord worden gevoegd. Op de concrete vragen van 
hoofdredacteur Overdijk  zoals onder andere  “Hoe kan je ervoor zorgen dat de 

gemeenten ons als vogelwerkgroep om advies gaan vragen? Hoe kun je dat bereiken? Wie 

moet dat dan gaan doen? Hoe ga je dat concreet maken?” volgt geen enkel daadkrach- 
tig antwoord.  
 
6. De Korhaan van lente 2024, Piet Spoorenburg: Van de (vertrekkende) 
voorzitter 
In jaargang 58, nr. 1, lente 2024 neemt Piet Spoorenberg afscheid  van zijn elf 
jaar geduurd hebbende voorzitterschap in zijn bijdrage aan De Korhaan onder 
de rubriek Van de (vertrekkende)  voorzitter.   

Een overzicht volgt in het artikel van de veranderingen binnen de VWG “na  47 

‘van de voorzitters’ van zijn kant”.   
P. Spoorenberg schrijft over het financieel vermogen van de VWG: 
“Wat verder is gebleven is dat we een behoorlijk vermogen hebben. En dat we nog steeds 
zoekende zijn,  hoe we dit beter kunnen inzetten voor onze doelstellingen. Fijn dat hiervoor 
nu een adviesgroep aan de slag is, die deze vraag samen met de leden tracht in te vullen. Om 
de vogels en hun leefgebieden in het werkgebied  te beschermen is er nog genoeg ruimte om 
ons te ontplooien Hoe kunnen we onze kennis en gegevens hiervoor beter  inzetten? Hoe 
zorgen we ervoor dat de (lokale) overheden in hun beleid en beheer meer rekening houden 
met de vogels en hun leefgebieden? […]. Genoeg uitdagingen om in mijn nieuwe rol als 
‘coördinator  onderzoek en bescherming’ in het bestuur de komende periode aandacht aan te 
geven […}” 

Met andere woorden: ook hier is er een voortdurende verwevenheid tussen 
het denken over het DS Vogelfonds en het denken over ecologische 
bedreigingen. Echter dat is de verkeerde weg, zoals ook mr. Evert Constandse 
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bij voortduring heeft betoogd. Hem werd echter al op 21 maart 2024 tot nu 
toe het woord ontnomen. Het kwam Spoorenberg en het bestuur en het DS 
Vogelfonds en de Tijdelijke adviesgroep niet uit. 
 
7.  De Korhaan van winter 2023/2024 
In jaargang 57, nr. 4 , winter 2023/2024 op p.4 schrijft P. Spoorenberg in Van 
de voorzitter : “Inmiddels is onze nieuwe ‘Adviesgroep verbetering leefgebied vogels in het 

Gooi ‘van start gegaan (…).” Hij koppelt daaraan direct de vraag : “Hoe kunnen we de 

vogels in ons werkgebied helpen met onze inzet en met geld uit ons Dineke Sluijters 

vogelfonds?” Hij geeft daar geen antwoord op.  
Ook hier weer worden deze verschillende vragen ten onrechte aan elkaar 
gekoppeld. Zo komt niemand er meer uit. 
 

8.  Slot  
Vanaf het begin, in 2003/2024 is de bestemming van geld uit het Dineke 
Sluijters Vogelfonds gekoppeld aan het ontwikkelen van nieuwe 
ornithologische (?) (en ecologische (?) projecten.  Het één is echter een 
belemmering om vrijuit door te denken over de bedreigingen voor natuur en 
landschap in het Gooi, en hoe dit nader te onderzoeken. Niet beseft wordt, dat 
de VWG daar niet de kennis en het organisatorisch vermogen voor in huis heeft 
(zie ook de betogen van Hanneke Sevink en Jelle Harder en Evert Constandse) 
 
En hoe kun je denken dat een voorzitter die er in elf jaar tijd niet in is 
geslaagd om met weloverwogen plannen te komen voor natuurbehoud en 
natuurbescherming,  er als coördinator Onderzoek en Bescherming daar dan 
wel in zal slagen? Dat is het uitvinden van de kwadratuur van de cirkel. 
 
 Problematisch is verder, dat P. Spoorenberg naar eigen mededeling aan leden 
van de roofvogelgroep van de VWG  “geen ecoloog is en wij zijn geen ecologen”.  
Hij en de VWG het Gooi en Omstreken  heeft niet de ecologische en juridische  
kennis in huis om met gezag op te treden bij (lokale) overheden. Hoe kunnen zij  
dan hem en de VWG serieus gaan nemen?  
Hetzelfde geldt voor het ontbreken van gezag bij  de (Tijdelijke) 
adviescommissie verbetering leefgebied vogels in het Gooi. 
 
Hilversum, donderdag 20 maart 2025, ALV VWG het Gooi e.o. 
 
Mr. Drs. P. B. Ph. M. Bogaers, academisch opgeleid bioloog en ecoloog, oud-
advocaat bestuursrecht (1986-2017) 
actief lid VWG vanaf circa 2002 
Auteur mede ten behoeve van de VWG van Wij zagen de tak af waarop wij 
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zitten, de teloorgang van de natuur door de rechtsstaat (oktober 2023) met 
dank aan onder meer de ereleden en senior onderzoekers  van de VWG, Jelle 
Harder, Paul van de Poel en D. Jonkers  
Barbaragaarde 3 
1403 JK Bussum 
tel.nr.: 035-6935209 
pieterb.bogaers@gmail.com  
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